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Studený máj, v stodole ráj 
Květen nebo také máj je pátý měsíc gregoriánského kalendáře        

v roce. Má 31 dní. Už od 13. století je měsíc květen spojen s lidovými 
oslavami, např. stavění máje nebo pálení čarodějnic. 1. května je 
mezinárodní svátek práce a druhou květnovou sobotu se slaví svátek matek. 
Měsíc květen začíná stejný den v týdnu jako leden příštího roku. Žádný jiný 
měsíc v běžném roce nezačíná stejným dnem v týdnu jako květen. 

Co předpovídají metereologové o květnovém počasí, aby pranostika            
o studeném máji byla naplněna - Od 1. do 10. května by měly být nejnižší 
teploty mezi čtyřmi a minus dvěma stupni Celsia, později mezi deseti          
a čtyřmi stupni Celsia. Nejvyšší denní teploty budou v první 
polovině dekády mezi 13 a 19 stupni Celsia, ke konci mezi 17 a 23 stupni 
Celsia. Ve druhé polovině dekády by mělo být oblačno, vyskytnou se 
dešťové přeháňky, ojediněle bouřky. Pršet bude hlavně ve druhé dekádě 
května. Období mezi 11. a 20. květnem by měly podle současných 
předpovědí charakterizovat místní přeháňky a ojediněle bouřky, postupně 
by se měl občasně vyskytovat déšť a stále ojediněle bouřky. Nejnižší noční 
teploty se budou nejprve pohybovat mezi sedmi a jedním stupněm Celsia, 
později mezi deseti a čtyřmi stupni Celsia. Odpolední maxima by měla být 
v rozmezí 14 až 20 stupňů Celsia. Druhá květnová dekáda má také podle 
ČHMÚ být relativně nejchladnější a nejvlhčí. První a třetí dekáda spíš sušší 
a teplotně blízko dlouhodobého průměru. Od 20. do 30. května by se měly 
objevit občasné přeháňky i bouřky. Noční teploty by měly být zpočátku 
mezi deseti a čtyřmi stupni Celsia, později mezi 13 a 7 stupni Celsia. 
Nejvyšší denní teploty se mají pohybovat mezi 13 a 19 stupni Celsia, ve 
druhé polovině tohoto období pak mezi 17 a 23 stupni Celsia. 
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Usnesení ze 7. zasedání zastupitelstva  
Obce Černá v Pošumaví, konaného dne 2.5.2007 
Zastupitelstvo obce : 
A) Schvaluje 
1. Prodej pozemku p.č. 211/290 o výměře 96 m2 Jerhotové Jitce ze Stožce  
a Di Dojato Martině z Černé v Pošumaví za cenu 35,- Kč/m2 a náklady 
s prodejem spojené a břemenem přístupu správy a údržby inženýrských sítí. 
2. Prodej pozemků dle GP č. 1444-109/2007, a to p.č. 388/5, 397/8 a 421/2 
v k.ú. Černá v Pošumaví-Bližná o celkové výměře 1087 m2  p. Evě Stránské 
z Český Budějovic za cenu 350,- Kč/ m2 a náklady s prodejem spojené. 
3. Nákup pozemku p.č. 364/7-ost. pl. o výměře 1689 m2 (dle GP č.1398-
043/2006) v k.ú. Černá v Pošumaví od fy Le Cygne Sportif Group a.s.       
za cenu dle znaleckého posudku č . 1119 -02/07, zpracovaného                
Ing. Michalem Sirovým z Českého Krumlova, tj. za 500.060,- Kč. 
4. Zveřejnění záměru odprodat pozemek p.č. 372/49-ost.pl. o výměře  
370 m2 v k.ú. Černá v Pošumaví. 
5. Zveřejnění záměru odprodat pozemky p.č. 589/15, 589/16, 589/17, 
589/18 a 589/19 v k.ú. Černá v Pošumaví-D. Vltavice o celkové výměře 
8.254 m2 za minimální cenu 350,- Kč/m2 s dodržením podmínky 
vybudování ČOV, využitelnou pro celou osadu D.Vltavice. 
6. Zveřejnění záměru odprodat pozemek p.č. 291/1 v k.ú. Černá v Pošumaví 
o výměře 156 m2 . 
7. Zveřejnění záměru odprodat pozemek p.č. 246/5                
v k.ú. Černá v Pošumaví. 
8. Příspěvek na provoz pojízdné prodejny v roce 2006 a 2007 fě Miroslav 
Kutlák Mark Kupf z Hořic na Šumavě v celkové výši 10.600,- Kč. 
9. Rozpočtové opatření č. 1/2007, tj. zvýšení výdajů o 1.550.970,- Kč         
a zvýšení financování o 1.550.970,- Kč. 
 
B) Revokuje: 
1. Usnesení z 32. zasedání zastupitelstva ze dne 22.2.2006 v bodě A 13. 
 
C) Zamítá: 
1. Žádost p. Pavla Michaligy o odprodej části pozemku p.č. 100/1        
v k.ú. Černá v Pošumaví. 
2. Žádost p. Marty Turkové o odprodej části pozemku p.č. 431/17        
v k.ú. Černá v Pošumaví. 
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Na skok do našich osad 
 Když jsem rozmýšlel jaký článek napíši do dalšího čísla našeho 
Zpravodaje, vzpomněl jsem si na to, jak téměř všechny strany a sdružení, 
které kandidovaly do zastupitelstva obce, prohlašovaly, že je třeba věnovat 
více pozornosti i osadám. 

Protože už tradičně patří mezi největší osady Bližná, začnu tento 
jakýsi seriál právě u této osady. Už také vzhledem k tomu, že jsme na 
Bližné strávili 11 let a stále ji považuji jaksi za svou. V té době měla Bližná           
/1974/ celkem 124 lidí, život tam probíhal tak jako všude v té době, 
fungovalo zemědělství, a tak byl kolem stále „frmol“. Mimochodem, Bližná 
patřívala vždy v 70 létech, na úseku živočišné výroby, k nejlepším nejen 
v okrese, ale i v krajském měřítku. V blíženském kravíně byla většina 
dojnic zapsána v plemenné knize a výsledky v dojivosti často dosahovaly 
republikové špičky. 
 Nutno přiznat, že i dobové organizace, typu Občanský výbor, si na 
Bližné vedly nejlépe ze všech osad a to ne proto, aby se snad někomu 
zalíbily, ale aby si zlepšily životní prostředí ve svém okolí. A že se musely 
vykazovat závazky a dělat různé brigády, to už patřilo právě k oné době. 
Výsledkem bylo, že na Bližné byl vždy vcelku pořádek a lidé si prostranství 
udržovali sami. 

V té době byl na Bližné pouze obchod ve starém, dnes 
neexistujícím domě a až v roce 1972 se mohla prodavačka paní Kiněvová 
přestěhovat do nového. Vedle obchodu stála i pěkná kaplička, která se 
bohužel musela zbourat. 
 Doba se změnila, a tím pádem i život na Bližné, přesto je v osadě 
stále pořádek. Navíc zde mají pěknou restauraci, kde je příjemné posezení,   
a kde pořádají i taneční zábavy. Lidé, které jsem znal zestárli anebo odešli   
a mladí žijí dnes podle svých představ. Samozřejmě, že došlo i k poklesu 
obyvatel, Bližná měla ke konci roku 2006 celkem 92 lidí. Určitě má každý 
nějaký problém, který ho trápí a který nevyřeší ani zastupitelstvo obce, kde 
ovšem Bližná nemá žádného zástupce. Jejich problémem jsou především 
pozemky za bytovou výstavbou směrem k Radslavi. Na nich mají lidé 
zahrádky a hospodářské příslušenství a nyní jim to chce prý Obecní úřad 
sebrat. Je však nutno přiznat, že pořádek vypadá jinak a to byl také důvod, 
proč se zastupitelstvo rozhodlo k tomuto kroku, t.j. prodat pozemky na 
bytovou výstavbu. V tomto směru se toho na Bližné zase moc nezměnilo, 
nedobrý stav zahrádek a různých kůlen tam panuje již mnoho let. 
Zastupitelstvo se přesto snaží lidem vyjít vstříc, proto byl odsouhlasen 
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prodej parcel na zahrádky některým občanům v domě č.1 a odsouhlaseno 
zveřejnění záměru na pronájem za domem č.2. 
 Jinak ale jsou občané na Bližné vesměs spokojeni, každý kdo žije 
v osadě se musí určitým způsobem přizpůsobit. Občas mohou nastat 
problémy i s poštou, protože v této oblasti nejsou součástí Černé, ale patří 
pod Horní Planou. 
Takže Bližňáci, hlavu vzhůru, problémy se vždy nějak vyřeší a zůstaňte své 
osadě i nadále věrni. 

Ing. František Záhora 

100 let světového skautingu – Berušky v Praze 
Dne 20. 4. 2007 
odjela skautská 
družina Berušky do 
Prahy na oslavu 100 
letého výročí 
skautingu. Po 
příjezdu do Prahy 
jsme se ubytovaly 
v ZŠ Trávníčkova 
na Praze 5. Metrem 
cesta do centra trvala 
asi půl hodiny. Již 
v pátek večer jsme 
měly domluvenou 
plavbu lodí – Pražské 

Benátky. Hodinová plavba kolem pražských mostů a uličky na Kampě 
skončila večerní procházkou po Karlově mostě s výhledem na osvětlenou 
Prahu. 

Druhý den ráno jsme se po snídani přemístily na Staroměstské 
náměstí, kde jsme se musely připravit na naší prezentaci země Omán. Z 216 
států světa se skautským hnutím, zastoupených skauty z celé České 
republiky, bylo vybráno 38 států s nejlepší předloženou prezentací. My, 
jako jediní z okresu Český Krumlov, jsme tuto příležitost dostaly a musely 
se na ni co nejlépe připravit. Ve stanech, které byly rozděleny podle 
kontinentů na Afriku, Asii, Evropu, Ameriku a Austrálii předváděli skauti 
své prezentace. 
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V 11,30hod bylo oficiální zahájení oslav na Staroměstském náměstí 
a ve 12,00hod začala zpívat Ewa Farna. Po ní byly na podiu k vidění irské 
tance, hra na bubny, severoameričtí indiáni, břišní tanečnice, a další. Během 
celého odpoledne všech 38 států prezentovalo svůj vybraný stát před skauty 
a lidmi, kteří se na oslavu přišli podívat. Současně s prezentacemi se na 
konstrukci vedle podia věšely šátky skautů všech 216 zemí. Tyto šátky si 
skauti před cestou do Prahy sami vyrobili. Složen byl největší skautský 
šátek na světě. Po 15 hod bylo ukončení prezentací a celou akci na 
Staroměstském náměstí 
zakončila skupina Ready 
Kirken.  

Od  18,30hod 
jsme měly lístky do kina 
„Oko“ na film Most do 
země Terabithia. Po 
skončení kina jsme se 
přesunuly na Holešovické 
výstaviště ke Křižíkově 
fontáně, která je 
představením vody a 
hudby. Krásné barevné 
sladění hudby a vody je nezapomenutelný zážitek. 
V pozdních večerních hodinách jsme dojely zpět do školy a unaveny rychle 
usnuly.  

Ráno po snídani jsme se sbalily a odjely na nádraží, kde jsme si  
nechaly batohy a vydaly se ještě naposledy metrem na Petřínskou rozhlednu 
s bludištěm. Po prohlídce jsme se opět přesunuly na nádraží k odjezdu 
domů. Praha se nám velice líbila a na zážitky budeme ještě dlouho 
vzpomínat. 

Za družinu Berušky -Bobík 

Zprávy z fotbalu 
Naše fotbalová družstva muži i žáci zahájili jarní část sezony 2006 - 

2007. Muži mají už odehrané tři zápasy, žáci zatím jeden zápas. Naše mladé 
naděje se po usilovné přípravě na sezonu utkaly na domácím hřišti v prvním 
jarním kole s žactvem Křemže. Po velmi dobrém výkonu, hlavně v prvním 
poločase, jsme porazili Křemži 3:0 (3:0). Všechny naše branky zaznamenal 
kapitán Martin Koza. Doufejme, že se našim žákům bude dařit v soutěži 
pořád stejně. 

5 

Jarní část nezačali naši muži zrovna nejlépe. Po 
první vydřené remíze doma s Větřní (2:2, branky      
K. Vrba a Vl. Pekárek) jsme zajížděli k dalšímu 
utkání do Pohorské Vsi. Tam jsem sehráli slušný 

zápas a celou dobu jsme vedli 1:0. Branku střelil Lukáš 
Maruška. V závěru utkání nepochopitelně neudržel nervy 

kapitán mužstva R. Prenner, inzultoval rozhodčího a rozhodčí předčasně 
utkání ukončil. Později naše utkání bylo kontumováno ve prospěch 
Pohorské Vsi 3:0. Naštěstí v třetím utkání jsme doma porazili Vyšší Brod B 
3:2. Branky střelili Lukáš Koza, Karel Vrba, Vilém Augsten. Takže jsme 
v těsném zástupu na vedoucí týmy tabulky. 

Tímto zveme všechny fanoušky na domácí utkání, ať přijdou 
povzbudit naše týmy. 

TJ Černá v Pošumaví děkuje Františkovi Hlízovi za sponzorování 
zimního turnaje ve fotbale v Českém Krumlově. A děkujeme mu za 
dlouhodobou spolupráci ve sponzorování našeho oddílu. 

Jiří Daňo 

Stavění májky a slet čarodějnic 
 30. dubna 2007 se v 17 hodin 
začaly na nádvoří hasičské zbrojnice slétat 
místní čarodějnice na svůj sabat o 
filipojakubské noci i přes nebezpečí svého 
vlastního upálení. Současně začali hasiči 
se stavěním letošní májky. Když májka 
stála, ke spokojenosti všech přítomných ve 
správné poloze a byla bezpečně zajištěna, 
zapálili hasiči na ochranu před 
čarodějnickými kejkly náš velký oheň. 
Aby se naše čarodějnice alespoň trochu 
vyřádily rozjel čarodějné reje PEPA 
MAXA se svou čarodějnou diskotékou. 

Jako již tradičně měl připravený program se soutěžemi pro malé i velké. Za 
své výkony a vůbec za to, že na tuto akci přišli, byli všichni čarodějníci       
i civilové odměněni sladkostmi a nakonec opečeným buřtíkem.  
 Za zajištění stavění máje a ochrany obce před čarodějnicemi           
a jejich nečistými úmysly děkujeme místním hasičům a SPOZ              
Černá v Pošumaví. 

red 
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knihovnické činnosti.  

 
 

Zastupitelstvo Obce Černá v Pošumaví, spolu 
s Obecním úřadem d ě k u j e  jménem všech čtenářů 
a návštěvníků obecní knihovny paní Marcele Novotné 

za vzorné vedení obecní knihovny v uplynulých      
25 létech. 

Mnoho z nás čtenářů si pamatujeme umístění knihovny 
v prostorách tzv. Agitačního střediska, kde paní Novotná od r.1982 svou 
funkci vedoucí knihovny začínala. Kolik to bylo hodin, které věnovala 
nejenom pravidelné výpůjční době pro své čtenáře, ale bylo nutno průběžně 
zajišťovat obměnu knižního stavu a především péči o knihy a časopisy 
jejich přebalováním, popisem a vzorným zařazením v regálech. Pak přišlo 
stěhování do nového současného prostoru, který se stále vylepšuje               
a evidence knižního stavu se prostřednictvím počítače zdokonaluje. 
Nakonec přibyla i starost o další počítače, na kterých zájemci surfují po 
internetové síti. 

Přejme si tedy, aby knihovna i v dnešní době, která je více 
nakloněna jiným sdělovacím prostředkům, fungovala vzorně a pečlivě         
i v dalších létech pod vedením paní Marcely Novotné. 

Ing. František Záhora 

Společenská rubrika 
V  květnu svá výročí oslaví paní Růžena 

Čurdová, Božena Vrbová, Věra Rosická,           
Eva Tokárová a pan Vladimír Štěpka.  

Všem jubilantům přejeme vše nejlepší, 
hodně štěstí, zdraví a pohody v osobním životě. 

V dubnu nás navždy opustila paní Marie 
Hadrabová – nejstarší občanka Černé v Pošumaví. 

Za SPOZ Věra Daňová 
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Zprávy ze školy 
Tak jak jste oslavili Velikonoce? My v ZŠ jsme si vyrobili 
barevné kraslice, a pak je navěsili na školní zahradě na 
strom a vznikl nám „Velikonoční strom“. Určitě jste si ho 
všichni všimli. A také se nám blíží léto, a proto jsme začali 

jezdit na plavecký výcvik do Volar. Zdravíme všechny vodníky a vodnice   
a držte nám palce, ať nám to plavání dobře dopadne. 

Mgr. Michaela Rokosová 

Oznámení 
Základní škola společně s mateřskou školou a Soukromou hudební 

školou Černá v Pošumaví zve všechny maminky a babičky v pátek           
11. 5. 2007 od 18 hodin na malé kulturní vystoupení ke Dni matek,           
do zasedací místnosti Obecního úřadu. 

Za SPOZ Věra Daňová 
 

Vážení a milí čtenáři Zpravodaje! 
Dovoluji si vás touto cestou požádati o zapůjčení jakýchkoliv 

fotografií se vztahem k naší obci, možnost i rodinných foto, pro dotvoření 
fotogalerie kroniky. Velice bych uvítal fotografie především do roku 1975. 
Veškeré fotografie v naprostém pořádku vrátím. Podle možnosti vás mohu  
i navštívit. 

Ing.František Záhora kronikář obce Černá v Pošumaví 
 

Oprava článku 
 Pokud patříte mezi pozorné čtenáře našeho Zpravodaje tak jako pan 
Miroslav Kasal, pak vám jistě neunikla malá chybička v článku o soše      
sv. Jana Nepomuckého. Socha nebyla přemístěna z mostu ke kostelu v roce 
1971, ale až v roce 1980. Po pravdě řečeno, asi je málo lidí, kteří si přesné 
datum pamatují. Neví to ani pan Kasal, který tenkrát tuto sochu jeřábem 
přemisťoval, ale ví, že to každopádně v roce 1971 nebylo. V obecní kronice 
jsem ale tuto zprávu tehdy zaznamenal, ovšem datum se popletlo s jinou 
akcí. Čtenářům se proto omlouváme! 

Ing.František Záhora 
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